

朝陽科技大學 095學年度第1學期教學大綱
Introduction to Early Childhood Development and Care 嬰幼兒教保概論

當期課號	3732	Course Number	3732
授課教師	陳玉璽	Instructor	,
中文課名	嬰幼兒教保概論	Course Name	Introduction to Early Childhood Development and Care
開課單位	幼兒保育系(二在)三B	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程旨在介紹幼兒教保領域的相關議題，讓初進幼保系的學生對本系的專業訓練內容有一基礎的認識，包括幼教史、幼教哲學、幼兒發展理論、教保方法、教保環境、教保課程、嬰幼兒評量、特殊保育、幼保專業倫理等。	Objectives	The purpose of this course is to introduce the primary issues in the field of early childhood care and education (ECCE) to the new learners in this field. The content will include the history, philosophy, methods, environment, curriculum, assessment and evaluation of ECCE, as well as knowledge of child development, special education, and ethics in ECCE.
教材	1.嬰幼兒教保概論 王建雅 群英 2.近代幼兒教育思潮 魏美惠 心理 幼兒教育概論 葉淑儀等 華騰	Teaching Materials	
成績評量方式	1.出席與課程參與 20% 2.讀書心得報告 20% 3.分組專題研討 30% 4.期末考 30%	Grading	1.present and participation 20% 2.homework 20% 3.grouping oral and writing report30%4.final test 30%
教師網頁	-		
教學內容	探討嬰幼兒教育及保育的意義、實施及方法。內容包含嬰幼兒教保沿革、托育概況與制度、健康照護、教保理論與現況、課程與教學、法令及爭議性話題之探討等。	Syllabus	Introduction to the history of early childhood education, developmental and learning theory, types of programs, behavior modification, creating the learning environment, the role of the parent and teacher, and current issues in the field of earlychildhoodeducation, and controversial issues.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。